

- الاسم: د. يوسف البوشي
- مكان وتاريخ الولادة: ادسيا 1963/02/08
- عين معيداً بتاريخ 1988/08/31 بموجب مسابقة تعيين معيدين.
- مدرس اعتباراً من 1999/01/14.
- أستاذ مساعد اعتباراً من 2017/01/16.
- عضو الهيئة التدريسية في قسم التصوير، كلية الفنون الجميلة، بجامعة دمشق.
- حالياً، معار إلى جامعة اليرموك الخاصة، كلية التصميم والفنون التطبيقية.

#### الشهادات العلمية:

- دكتورة فلسفة في الفنون الجميلة تخصص تصوير عام 1998 من كلية الفنون الجميلة ، بالقاهرة، جامعة حلوان، جمهورية مصر العربية.
- ماجستير في الفنون الجميلة، تخصص تصوير عام 1995 من كلية الفنون الجميلة، بالقاهرة، جامعة حلوان، جمهورية مصر العربية.
- إجازة في الفنون الجميلة، تخصص تصوير عام 1985 من كلية الفنون الجميلة، بجامعة دمشق.

#### المهام الإدارية العلمية:

- رئيس قسم التصوير في كلية الفنون الجميلة، بجامعة دمشق، بالفترة من العام الدراسي 2013 / 2014 ولغاية 2017/2016.
- عضو الهيئة الاستشارية بمجلة الفنون والعلوم الإنسانية الصادرة عن كلية الفنون الجميلة، بجامعة المنيا، جمهورية مصر العربية.
- الإشراف على العديد من رسائل الماجستير والدكتوراه في كلية الفنون الجميلة، بجامعة دمشق.
- عضو لجنة التدقيق لمناهج التربية الفنية، وزارة التربية لعام 2013.

#### الأبحاث العلمية:

- بحث محكم بعنوان "مفهوم التحوير في اتجاه ما بعد الانطباعية" وتمت الموافقة على نشره في مجلة جامعة دمشق للعلوم الهندسية برقم 167/و.د. بتاريخ 2015/03/30، ونشر في المجلد 31/ العدد الثاني لعام 2015.
- بحث محكم بعنوان "تأصيل الخامة في لوحة التصوير السوري المعاصر" وتمت الموافقة على نشره في مجلة جامعة دمشق للعلوم الهندسية برقم 1682/ و.د. بتاريخ 2015/07/06 ونشر في المجلد 32/ العدد الأول لعام 2015.

#### **أهم المشاركات الفنية والجوائز:**

- المشاركة في بينالي القاهرة الدولي الخامس 1994.
- المشاركة في بينالي القاهرة الدولي السادس 1996.
- المشاركة في بينالي الفن الإسلامي المعاصر، طهران 2005.
- المشاركة في معارض أساتذة كلية الفنون الجميلة، دمشق.
- معارض وزارة الثقافة.
- المشاركة في عدة ملتقيات فنية (مشتى الحلو- سيلينا عيون الوادي- التصوير من وحي الأدب في السويداء).
- الجائزة الشرفية الأولى في بينالي القاهرة الدولي الخامس 1994.
- شهادة تقدير من بينالي الفن الإسلامي المعاصر، طهران 2005.

#### **معلومات الاتصال:**

البريد الإلكتروني: [dr.youssefalboushi@gmail.com](mailto:dr.youssefalboushi@gmail.com)  
رقم الموبايل: 00963 966909436

**Name: Dr. Youssef Al-Boushi**

**Place and Date of Birth:** Qudsaya, 08/02/1963

- Appointed as a Teaching Assistant on 31/08/1988 through a Teaching Assistant Appointment Competition.
- Lecturer as of 14/01/1999.
- Assistant Professor as of 16/01/2017.
- Faculty member in the Painting Department, Faculty of Fine Arts, Damascus University.
- Currently seconded to Al-Yarmouk Private University, Faculty of Design and Applied Arts.

### **Academic Degrees:**

- Ph.D. in Philosophy of Fine Arts, specializing in Painting, 1998, Faculty of Fine Arts, Helwan University, Cairo, Arab Republic of Egypt.
- Master's Degree in Fine Arts, specializing in Painting, 1995, Faculty of Fine Arts, Helwan University, Cairo, Arab Republic of Egypt.
- Bachelor's Degree in Fine Arts, specializing in Painting, 1985, Faculty of Fine Arts, Damascus University.

### **Administrative and Academic Roles:**

- Head of the Painting Department at the Faculty of Fine Arts, Damascus University, from the academic year 2013/2014 until 2016/2017.
- Member of the Advisory Board of the Journal of Arts and Humanities, issued by the Faculty of Fine Arts, Minia University, Arab Republic of Egypt.
- Supervised numerous master's and doctoral theses at the Faculty of Fine Arts, Damascus University.
- Member of the Curriculum Review Committee for Art Education, Ministry of Education, 2013.

### **Scientific Research:**

- Peer-reviewed research titled "*The Concept of Distortion in the Post-Impressionism Movement*", approved for publication in the Damascus University Journal of Engineering Sciences under No. /167/ W.D. on 30/03/2015, and published in Volume /31/, Issue 2, 2015.
- Peer-reviewed research titled "*Material Authenticity in Contemporary Syrian Painting*", approved for publication in the Damascus University Journal of Engineering Sciences under No. /1682/ W.D. on 06/07/2015, and published in Volume /32/, Issue 1, 2015.

## **Major Artistic Participation and Awards:**

- Participated in the 5th Cairo International Biennale, 1994.
- Participated in the 6th Cairo International Biennale, 1996.
- Participated in the Contemporary Islamic Art Biennale, Tehran, 2005.
- Participated in the exhibitions of the Faculty of Fine Arts Professors, Damascus.
- Participated in the Ministry of Culture exhibitions.
- Participated in several artistic forums (Mashta Al-Helou – Selena Ayoun Al-Wadi – Painting Inspired by Literature in As-Suwayda).
- First Honorary Prize at the 5th Cairo International Biennale, 1994.
- Certificate of Appreciation from the Contemporary Islamic Art Biennale, Tehran, 2005.

**Email:** dr.youssefalboushi@gmail.com

**Mobile:** +963 966909436